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Referat bestyrelsesmøde nr. 15 

Tid Onsdag d. 8.1.2025, kl. 18.00 
Sted Sprotoften 1, 5800 Nyborg 
Til stede Inge Skelgaard, Gitte L. Albjerg, Stine Skøtt Thomsen, Solveig Hansen, Astrid Ejlersen, Flemming Kjærulf, 

Mette Bro Jansen, Judy Egholm, Anne Møllegaard (suppleant), Gunnar Landtved (suppleant) 
Ej til stede  Simon Sharif Chowdhury, Joacchim Foged, Rebecha Foged, Stian Ravn, Lars Nielsen 
Referent Koordinator Dorthe Toudal Simonsen 

 
 

Konstatering af, at bestyrelsen var beslutningsdygtig  

Emne Bemærkninger fra referenten/formanden 

1) Det kunne konstateres at mere end 
halvdelen af medlemmerne af bestyrelsen 
deltog i mødet, heriblandt formanden eller 
næstformanden. 

Hvis ja. Mødet kan fortsætte. Hvis nej, der må 
indkaldes til nyt møde. 

Ja 

2) Det kunne konstateres, at ingen af de 
socioøkonomiske grupper udgjorde mere 
end halvdelen af de tilstedeværende 
bestyrelsesmedlemmer.  

 
Angiv fordeling med angivelse af navne. 
Hvis ja. Mødet kan fortsætte. Hvis nej, der må 
indkaldes til nyt møde. 

Inge Skelgaard (formand) - borgere 
Gitte L. Albjerg - borgere 
 
Stine Skøtt Thomsen (næstformand) – erhverv 
Judy Egholm (erhverv) 
Solveig Hansen - erhverv 
 
Mette Bro Jansen – foreninger 
 
Astrid Ejlersen – politisk udpeget (Svendborg Kommune) 
Flemming Kjærulf – politisk udpeget (Nyborg Kommune) 
 
 
 
 

 
Dagsorden Beslutning 

1) Velkomst, herunder vurdering af 
beslutningsdygtighed og habilitet. 

2) Godkendelse af dagsorden 
 

Ad. 1) Forperson Inge Skelgaard bød velkommen og 
konstaterede, at bestyrelsen var beslutningsdygtige, og at 
ingen af de fremmødte bestyrelsesmedlemmer er inhabile i 
forhold til dagsordenens punkter.  
Ad. 2) Dagsorden godkendes 
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3) Korte meddelelser 
a. Netværkscenter – nye folk 
b. Ny vejledning, møderække 
c. Årsmøde 2024 

 

Ad. a) Netværkscenter, nye folk 
Koordinator oplyser, at Ulla Lieberkind pludseligt stoppede 
som kontorchef i Center for Landdistriktsudvikling. Ny på 
posten er Nicolai Vedsted. Han kommer fra en stilling som 
sektionsleder i Fødevarestyrelsen, Veterinær Øst. 
 
Ad. b) Ny projektvejledning - møderække 
Koordinator oplyser, at projektvejledningen er blevet 
opdateret i efteråret, fordi der trådte en ny Bekendtgørelse 
om tilskud til LAG projekter i kraft d. 1. juli 2024. Ud over 
rettelser, der relaterer sig direkte til Bekendtgørelsen, er 
vejledningen også blevet omstruktureret og præciseret.  
Selv om vejledningen umiddelbart henvender sig til ansøger, 
så er vi mange (både koordinatorer, LAG-bestyrelser og 
medarbejdere i PLST), der bruger vejledningen som 
arbejdsredskab. For at få skabt en større fælles forståelse for 
vejledningens formuleringer af regler og retningslinjer, er 
der igangsat en proces, hvor LAG-koordinatorer og PLST 
gennemgår projektvejledningen i fællesskab. Det betyder 
blandt andet, at der er planlagt en møderække, der strækker 
sig over hele januar måned.  
 
Ad. c) Årsmøde 2024 
Den 10. november deltog Inge Skelgaard og Dorthe Toudal 
Simonsen på årsmøde 2024 i Vejle. Det er forpersoner og 
koordinatorer, som en gang årligt samles med PLST. 
Denne gang handlede programmet overordnet om 
merværdien af LEADER og grønne projekter.  Ifm. evaluering 
af merværdien af LEADER har en gruppe koordinatorer 
sammen med repræsentanter fra styrelsen arbejdet med det 
fokus og peger på faktorer som nærdemokrati, at EU er tæt 
(og lige) for lokale borgere og man fremviste gode 
projekteksempler (kan ses via linket nedenfor).  
Ift. det grønne område fortalte to projektholdere om deres 
projekter. Endelig var der et flot oplæg om adfærd og grøn 
omstilling fra Hanne Hjorth fra Behave Green.   
Opsamling kan ses her: 
https://viola.plst.dk/portal/17/content/10360/articles/1120 
 

4) European LEADER Congress 2024 
 

Ad.4) European LEADER Congress 2024 
Stine Skøtt Thomsen var i oktober til European Leader 
Congress i Frankrig. Konferencen havde et temaisk fokus på 
samarbejdsprojekter mellem LAGerne, også 
på tværs af grænser. Der var omkring 400 
deltagere, næsten halvdelen fra Frankrig og 50 
fra Spanien. 5 var fra Danmark, udover Stine de 4 
koordinatorer fra LAG LLSÆ. 
 

https://viola.plst.dk/portal/17/content/10360/articles/1120


 

 

Udover fokus på samarbejde, fandt Stine det interessant at 
nogle (skandinaviske) lande arbejdede med at engagere 
unge i unge-LAG ved enten med at lave samarbejdsprojekter 
omkring det, eller ved at lægge en del af den samlede 
bevilling ud i en Ungdoms LAG.  
 
Endelig var det opløftende at se, at LAGerne er en del af et 
stort fællesskab i Europa og at vores arbejde i LAG-SØM er 
et vigtigt bidrag til en større europæisk prioritet om at skabe 
en bæredygtige udvikling i landdistrikterne. 
 
Bestyrelsen vurdering er, at LAGen har stor værdi af at 
deltage i sådanne arrangementer. 
 

5) Folkemøde 2025, evaluering 2024 Ad.4) Folkemøde 2025 
Stine Skøtt Thomsen og Mette Bro Jansen deltog i 
Folkemøde 2024 på Bornholm. LAGerne var en del af 
”Vandkantscenen”, der var placeret på Skonnerten Johanne. 
Deres vurdering er, at det er relevant at deltage i mødet. Det 
er en god scene, hvis man som LAG har noget på hjerte, man 
gerne vil profilere. 
 
På skibet var der under hele Folkemødet arrangementer og 
debatter, der omhandlede vilkårene i landdistrikterne. I en 
evaluering fastslår Martin Tange fra LAG Sydhavnsøerne, at 
tilbagemeldingerne fra de deltagende organisationer var 
positive. Alle følte at deres deltagelse var med til at sætte 
dagsordenen for debatten om landdistrikterne, og til trods 
for udfordringer med vejret var der et fint fremmøde til de 
enkelte debatter. Den reelle værdi kan altid være svær at 
vurdere, slutter han.  
 
Inge Skelgaard takkede for deres deltagelse på Folkemødet 
2024, og oplyser, at der ikke i år laves fælles platform. Ift. 
deltagelse på anden vis snak om at benytte sig af wild card, 
eller samarbejde med LAG Bornholm, der forventeligt er til 
stede. Yderligere beslutning ift. deltagelse afventes. 

6) Studietur, LAG koordinatorer Ad.4) Studietur, LAG-koordinatorer 
Koordinatorerne I Danmark har gennem flere år talt om at 
ville på studietur i Bruxelles for at få: 

• en bredere forståelse for de politiske 
ræsonnementer der ligger bag EU’s Landdistriktspo-
litik, herunder LAG,  

• et indgående kendskab til den praktiske udførelse af 
de vedtagne politikker på internationalt 
administrationsniveau,  



 

 

• et kendskab til de udfordringer/muligheder man 
arbejder med internationalt i LAG-regi.  

Martin Tange (LAG Sydhavnsøerne) har sammensat et 
program (november 2025), der består dels af besøg i 
parlamentet, møde med ansatte i EU CAP Network eller/og 
Generaldirektorat for Landbrug og Udvikling af 
Landdistrikter, møde med medarbejdere i et dansk EU-
regionskontor og endelig projektbesøg og 
erfaringsudveksling med kolleger. 
 
Forventet pris (fly, logi, lokal transport): kr. 5700,- 
Bindende tilmelding 1.2.25. Forplejning er ikke indregnet. 
 
Deltagelse godkendes i fald 10 eller flere deltager. 
Forplejning er for egen regning. Solveig Hansen henviser i 
den forbindelse til rejsefradrag via Skat på kr. 597 pr. døgn. 
 

7) Fundraising Dag Fyn Ad. 7) Fundraising Dag Fyn 2025 
Koordinator oplyser, at Fundraising Dag Fyn er planlagt til 
2.10.2025. Dagen afholdes igen i Idrætscenter Midtfyn. 
Denne gang er også Odense forventeligt med. 
 
LAG SØM bidrager med 10.000 kr. 
 

8) Økonomi 
a. Drift 
b. Budget 2025, udkast 
c. Forespørgsel, Dansk Revision 
d. Kørsel 2025 

 

 

Ad. a) Drift 
Koordinator fremlægger udkast til regnskab 2024 visende: 
 

Indtægter  
Overført 2023 

303.963 

PLST, 1. rate og 2. rate 770.962 

I alt 1.073.925 
Udgifter Forbrugt 
Konsulentbistand 

666.347 

Kommunikation 
16.137 

Øvrig drift 
71.304 

Kompetenceudvikling 
9.730 

I alt 
763.518 

Rest  
310.406 

 



 

 

 
 
 
Ad. b) Budget 2025, udkast 
Koordinator fremlægger udkast til budget 2025 med 
forbehold for, at der kan komme flere udgifter (fx kørsel 
bestyrelsens) gældende 2024 
 

Indtægter  
Overført 2024 

310.406 

PLST, 1. rate og 2. rate 770.962 

I alt 1.081.368 
Udgifter Forbrugt 
Konsulentbistand 

700.000 

Kommunikation 
16.000 

Øvrig drift 
80.000 

Kompetenceudvikling 
10.000 

I alt 
806.000 

Rest  
275.368 

 
Ad. c) Forespørgsel, Dansk Revision 
Koordinator havde møde den 27.1.24 med Karsten Thumbo 
fra Dansk Revision ift. ift. prisniveau for udarbejdelse af 
årsregnskab. Han ville udarbejde et tilbud, som endnu ikke 
er modtaget. 
Koordinator oplyser, at hun fra andre koordinatorer ved, at 
de er dyre (Slagelse anvender dem). Priserne for 
udarbejdelse af årsregnskab i de danske LAGer svinger 
meget, koordinator har hørt om priser på op mod 30.000. 
LAG MANK benytter sig af Søby Revisorer (Odense), det 
koster 13.000. Men man har en ekstern bogholder til at klare 
den daglige bogføring, opsætning af regnskab og kontakt til 
revisor. Det koster 6.000 årligt. Koordinator opfordres til at 
undersøge pris for LAG SØM. 
 
Ad. d) Kørsel 2025 
Koordinator oplyser, at kørsel 2025 er uændret: 2,23 pr. km 
Kørselsskabelon vedlægges. 
 



 

 

9) Timeforbrug, koordinator Ad. 5) Timeforbrug 2024 
Koordinator har pr. 31.12.2024 forbrugt 943,5 timer.   
56,5 timer under rammeaftale på 1000 timer. 
 

10) Projekter 
a. Strategi 
b. Forespørgsler 
c. Økonomi – hvad har vi at dele 

ud af 
d. Projektpræsentation 
e. Indstillinger  

i. Begrundelser 
 

Ad. a) Strategi 
 
Koordinator fremlægger oversigt over målopfyldelse i 
forhold til strategi til dato.  
 

Indsats-
område Nye jobs Nye faciliteter/ 

initiativer 
Mål hele 
programperioden 

1 15,8   18 nye jobs 
2 5,75   16 nye jobs 

3   5 
8 faciliteter/ 
initiativer 

4   6 10 faciliteter/ 
initiativer 

 
Ad. b) Forespørgsler 
Koordinator oplyser, at der har været omkring 45 
forespørgsler. 
 
Ad. c) Økonomi 
LAG har en projektramme på kr. 3.083.848,- 
Det besluttes at uddele halvdelen eller tæt herpå ved dette 
møde. 
 
Ad. c) Projektpræsentation 
Koordinator oplyser, at der er indkommet 14 ansøgninger. 
Der er samlet søgt for kr. 4.931.685 (totale 
projektbudgetter: kr. 14.309.379). 
 
Ad. c) Indstillinger 
 
Indstilles til tilsagn: 

Sagsnr. Ansøger Point  Indstilling 

24-0238402 Danske Nødder 94 500.000 

24-0237277 Geopark 90,2 400.000 

24-0238465 
Bovense Gamle 

Skole 
86,1 156.734 

24-0239853 Valdemars Slot 82 500.000 

I alt    1.556.734 
 
Herefter resterer kr. 1.527.114,-  
 



 

 

 
 
 
 
Indstilles til afslag: 

Sagsnr. Point  Ansøgt 

24-0240419 80,5 500.000 

24-0242566 78 500.000 

24-0244473 77,5 500.000 

24-0244351 77 400.000 

24-0244486 69,5 410.000 

24-0242960 65,5 275.000 

24-0243559 63,5 63.907 

24-0231043 56 100.000 

24-0245011 54 476.288 

24-0243280 53,5 149.756 

 * Formelle fejl/mangler 
 

 
11) Kommende møde 

Ad. 11) Kommende møder 
• 22.1.25: Infomøde, nye projektholdere 
• 3.4.25: Bestyrelsesmøde 
• 30.4.: Generalforsamling 

Endelig årsplan vedlægges. 
8) Evt. Koordinator oplyser, at Destination Fyn meddeler, at de har 

fået støtte fra Landdistriktspuljen til projektet 
’Naturforbindelser på Fyn’.  Det var egentlig ansøgt som 
samarbejdsprojekt med LAG MANK, men de gav afslag, og 
nu har man altså fundet midlerne i Landdistriktspuljen i 
stedet. 

 
Underskrifter 

Inge Skelgaard (forperson) Stine Skøtt Thomsen (næstforperson) Gitte L. Albjerg 

Judy Egholm Astrid Ejlersen Joacchim Foged 

Rebecha Foged Solveig Hansen Mette Bro Jansen 

Flemming Kjærulf Lars Nielsen  Stian Ravn 



 

 

Simon Sharif Chowdhury   
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